
 

Komisia Cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
 
 

Košice:  27.03.2012  
Číslo:  1382/2012 – RU 18 / 10663  
Vybavuje:  Alena Didyková 

 e-mail:alena.didykova@vucke.sk 
 Telefón:055/7268 340 
 Mobil:0918 766 027               

   
 

ZÁPISNICA 
 

 zo  14. zasadnutia komisie Cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa  27.03.2012  

 
PROGRAM ROKOVANIA:  
 

1. Otvorenie   
2. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2011  
3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2012   
4. Informácia o poskytnutých dotáciách  z vlastných príjmov Košického 

samosprávneho kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického 
samosprávneho kraja č.3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 
a doplnkov   

5. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č.3/2010 
o podmienkach poskytovania fin.príspevku akreditovanému subjektu, 
právnickej osobe, fyzickej osobe alebo obci na vykonávanie opatrení 
sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately na území KSK  

6. Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č.5/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 
v znení neskorších predpisov 

7. Vyhodnotenie Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického 
samosprávneho kraja za 2011 

8. Schválenie kofinancovania sektorových stratégií v rámci výzvy ROP opatrenie 
4.1.d 

9. Informácia o realizácií projektu EHMK 
10. Informácia o aktivitách CR na území KSK 
11. Rôzne 
12. Diskusia 
13. Záver 
    
 
 
  
   

 



 

K bodu č. 1 
 
Vyjadrenie: 
 
Predseda Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce Csaba Furik privítal členov 
komisie a prizvaných hostí. Pán predseda skonštatoval , že komisia nie je uznášania schopná.     
  
Komisia nebola  uznášaniaschopná.   
/viď. prezenčná listina/ 
  
 

K bodu č. 2 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Mária Karafová     predstavila členom komisie predložený materiál. Ing.Viliam Bačo sa 
opýtal na informáciu v súvislosti   s financovaním obnovy cesty II/576- prieťah obcou 
Bidovce od križovatky s cestou I/50, ktorú písomne  dostal   z Odboru dopravy KSK , že cesty 
KSK budú rekonštruované z prebytku hospodárenia. Ing. Karafová uviedla, že sú aj ďalšie 
možnosti  financovania opráv ciest a to aj    z finančných príjmov z  predaja majetku  KSK.   
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať 
a schváliť. 
  
  
  
K bodu č. 3 
 
Vyjadrenie: 
Ing.Mária Karafová predstavila členom komisie predložený materiál. Ing.Pavol Bečarik sa 
informoval, či zvýšenie platov sestier sa vzťahuje na sestry v  Domovoch sociálnych služieb. 
Ing. Karafová potvrdila, že áno. Ing.Viliam Bačo sa informoval,   v súvislosti so  školskými  
stravovacími zariadeniami a to konkrétne strojové  vybavenie kuchýň finančné prostriedky  
nebolo možné   riešiť cez výzvy a tak ušetriť finančné prostriedky KSK. Ing. Mária Karafová     
uviedla, že nemá k dispozícií takéto informácie. 
  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať 
a schváliť.    
 
 

K bodu č. 4 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Mária   Karafová  informovala o čerpaní prostriedkoch v rámci VZN 3/2006. Na toto 
VZN boli schválené prostriedky vo výške  100 tis. EUR  pre predsedu KSK  a 100 tis. EUR  
pre Zastupiteľstvo KSK .  Zatiaľ boli čerpané  z prostriedkov predsedu KSK prostriedky vo 
výške 11.800 EUR. Zoznam je k dispozícii na webovej stránke. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú  Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať 
a zobrať na vedomie.  
 



 

  
 
K bodu č. 5 
 
Vyjadrenie: 
Ing.Zuzana Jusková predstavila členom komisie predložený materiál. PhDr.Jaroslav Kočiš     
sa informoval ako daňový poplatník  v súvislosti so Zákonom   č.  305 o sociálnej kuratele. 
Informoval sa   ako je v  zákone ošetrené, aby sa rodičia starali o deti. Konkrétne sa vyjadril, 
že „ cigáni“ vedia o svojich právach, ale nie o povinnostiach. Zákon mu odoberie deti, kvôli 
tomu, že sa nestará a on si potom založí novú rodinu a nárokuje si ďalšiu podporu od štátu. 
Ing. Jusková odpovedala, že toto je veľmi široká problematika  a je to politika    štátu .   KSK 
sa snaží, aby každý kto potrebuje takúto službu  spravodlivo   ju aj dostal.  V prípade, ak bude 
mať príležitosť,  bude otvárať túto otázku na rôznych fórach. 
 
  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať 
a schváliť. 
 
    
K bodu č.6 
 
Vyjadrenie:       
Mgr . Jana Jarušinská predstavila členom komisie predložený materiál. Ing. Bačo sa 
informoval, či školy by nemohli čerpať finančné prostriedky na školské stravovacie 
zariadenia  z rôznych výziev, aby sa ušetrili prostriedky z rozpočtu KSK. Ing. Jarušinská 
informovala, že obnova sa realizuje postupne, ale   požiadavky  na zariadenia sú väčšie ako 
umožňujú výzvy.  
 
  
Prítomní členovia komisie odporúčajú  Zastupiteľstvu KSK predložený materiál,  prerokovať 
a schváliť.    
  
  
K bodu č. 7 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Peter Ťapák    predstavil členom komisie predložený materiál.   
 
  
Prítomní členovia komisie  odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať 
a zobrať na vedomie vyhodnotenie a schváliť indikátory. 
  
 

K bodu č. 8 
Vyjadrenie: 
Ing.Peter Ťapák predstavil členom komisie predložený materiál. . Ing.Pavol Bečarik sa opýtal,   
či je možné  spracovať z úrovne KSK  komplexný materiál na  podporu rozvoja CR 
v Slovenskom  raji . Ing Adriana Šebešová ho informovala, že tieto záležitosti by mala riešiť 
novovznikná  Oblastná organizácia cestovného ruchu v spolupráci s  Krajskou organizáciou 
CR  v zmysle Zákona č.91/2010 Z.z. o podpore rozvoja cestovného ruchu. 



 

 Ing.Viliam Bačo sa informoval, či má KSK v oblasti regionálneho rozvoja naplánované 
nejaké aktivity od Košíc smer Michalovce v súvislosti  s budovaním  priemyselných parkov. 
Ing. Ťapák informoval, že majú v pláne urobiť  podrobnejšiu analýzu v podnikoch ,firmách 
a prepojiť to s VŠ.   Zároveň informoval, že treba apelovať na SARIO a iné inštitúcie, aby sa 
investor dostal naozaj na miesto, kde má záujem investovať. 
Ing.Emil Ďurovčík podpredseda KSK v súvislosti s rozvojom CR podotkol, že všetko je 
v ľuďoch, ktorí nie sú naučení spolupracovať.  
 
  
Prítomní členovia komisie odporúčajú   Zastupiteľstvu KSK predložený materiál prerokovať 
a schváliť. 
 
  
 
K bodu č. 9 
 
Vyjadrenie: 
PhDr.Jana Kovácsová predstavila členom komisie predložený materiál. Ing.Pavol Bečarik sa 
informoval, koľko žiadostí prišlo v rámci výzvy „ Terra Incognita“ na infraštruktúru . PhDr. 
Kovácsová informovala, že sprostredkovateľský orgán obdŕžal cca 140  projektov, ktoré 
momentálne prebiehajú formálnou kontrolou.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK  predložený materiál prerokovať 
a zobrať na vedomie. 
 
  
 
K bodu č.10  
 
Vyjadrenie: 
Ing.Adriana Šebešová informovala členov komisie o aktivitách Referátu CR, o účasti  na 
medzinárodných výstavách, prebiehajúcich prácach na projektoch, prednáškach pre študentov 
a pod. Zároveň odpovedala poslancovi RSDr. Jurajovi Beňovi / zasadnutie komisie máj 2011/ 
v súvislosti s každoročným otvorením   letnej turistickej sezóny na území KSK, referát CR   
otvára letnú turistickú  sezónu pravidelne v mesiaci  apríl spoločným pracovným zasadnutím 
s pracovníkmi Mestských informačných centier a Turistických informačných centier na území  
KSK, kde sa diskutuje o pripravenosti na letnú sezónu, vymieňajú sa informácie, 
a propagačné materiály.   
 
Komisia berie na vedomie poskytnuté informácie. 
 
 
 
 
K bodu č.11   
 
Vyjadrenie: 

 Alena Didyková informovala pána poslanca Viliama Bača, že komplex bývalých 
kúpeľov Herľany od roku 1985 patrí TU v Košiciach . 

 



 

K bodu č.12   
 
Vyjadrenie: 
Pán predseda komisie na základe diskusie a návrhov jednotlivých členov komisie  navrhol, 
aby sa najbližšie zasadnutie komisie CR konalo 29.05.2012 v meste Spišská Nová Ves,       
spojené s návštevou NP Slovenský raj /kontrola stavu technických zabezpečovacích 
zariadení/. Je však potrebné    účasť  potvrdiť písomne, v prípade nízkej účasti sa zasadnutie 
komisie uskutoční na Úrade KSK.  
 
K bodu č.13   
 
Vyjadrenie: 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí Komisie CR a CzS 
a zasadnutie ukončil.   
  
  
  
 
 
 
......................................................                 ............................................... 
    Alena Didyková                                                                              Csaba Furik, v.r.      
    tajomník komisie         predseda komisie 
 


